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Tänaseks pea kõi-
ki Lõuna politseipre-
fektuuri hallatavaid 
maakondi külasta-
nud ja sellega mit-
mete meediaväljaan-
nete tähelepanu tee-
ninud prefekt Tarmo 
Kohv jõudis esindus-
liku politseidelegat-
siooniga neljapäeval 
ka Elva linnapea ka-
binetti.

Sirje Veldi

“Igal pool on kõige suu-
rem hirm, et ega te meie 
konstaablijaoskonda ära ei 
kaota,” ütles Kohv.

Selles suhtes polnud 
erand ka Elva, kus samasu-
guseid küsimusi esitas lin-
napea Reno Laidre, kes kii-
tis hästi laabuvat koostööd 
Elva konstaablijaoskonna-
ga ja väikelinnale omast 

madalat valuläve kuritegu-
de suhtes, mis peaks kind-
lasti säilima ja olema ees-
kujuks suurematele linna-
dele, kus inimesi enam ehk 
ei ärrita uppilöödud prügi-
kast või lõhutud aken nii-
võrd kui Elvas. Laidre sõ-
nul on ka linn omalt poolt 
panustanud suuremasse 
turvalisusse, toetades ra-
haliselt abipolitseinike te-
gevust ja paigaldades mit-
mele poole turvakaame-
raid.

“Inimestele on oluli-
ne politsei füüsiline kohal-
olek. Kui see Elvast kaoks, 
siis oleks olukord muidugi 
hoopis teine,” arvas linna-
pea.

Tarmo Kohvi sõnul ei 
näe ta praegu põhjust El-
va konstaablijaoskonna te-
gevust kuidagiviisi kokku 
tõmmata, nagu ei kiirus-
tata seda tegema ka teistes 

piirkondades, kuigi plaani-
tavad eelarvekärped näe-
vad Lõuna politseiprefek-
tuuri personalikulude kär-
pimist 4,5 miljoni krooni 
võrra, mis on ligi 2/3 prae-
gusest palgafondist. 2010. 
aastal ootab ees politsei, 
piirivalve ja kodakond-
sus- ja migratsiooniame-
tite ühendamine, millega 
samuti prefektuuris tegel-
dakse.

Tarmo Kohvi sõnul tä-
na veel kedagi koondama ei 
hakata, kuid kui keegi ame-
tist lahkub, ei võeta tema 
asemele ka uut inimest.

“See kärbe on igal ju-
hul väga valus,” ütles Kohv. 
“Teised regioonid elavad 
natuke paremini, sest on 
seda ressurssi natuke roh-
kem, aga Lõuna politsei-
prefektuurile on aastate 
jooksul ikka natuke palju 
liiga tehtud.”

Tartu politseiosakonna 
ülemkomissari Indrek Koe-
metsa sõnul on Elva piir-
kond hea näide sellest, kus 
abipolitseinike ja elanike 
kaasamine on märgatavalt 
elavnenud ja see on või-
maldanud vähendada pat-
rullteenistust. Ta tõi värs-
ke näite kolmapäeva öi-
sest metallivaraste tegut-
semisest Alexela tankla ta-
ga, kus neljast kurikaelast 
kolm peeti kinni kuriteo-
paigal ja üks natuke hiljem 
just tänu tähelepanelikule 
linnakodanikule, kes polit-
sei kutsus.

“Me võime küll nõrke-
miseni patrullida, kuid võt-
mesõnaks on ikkagi kaasa-
mine,” ütles Koemets.

Prefekt tundis huvi, kui-
das on Elva linnas lood 
tööhõivega. Laidre sõnul 
on kogu riigis tendents 
töötute arvu suurenemise-

le ja siin pole erand ka Elva 
linn, kus arvud näitavad, 
et võrreldes eelmise aasta 
jaanuariga, mil linnas oli 
töötuid 30 ringis, on täna-
vuse jaanuari lõpu seisuga 
end töötuna arvele võtnud 
juba 89 linnakodanikku.

Kohtumisele Elva lin-
napea kabinetti oli kutsu-
tud ka Mikk Alekõrs, kes 
aitas politsei saabumise-
ni kinni pidada roolijoo-
diku. Noormehele politsei 
auraha kaela riputades ja 
oma autogrammiga aasta-
raamatut üle andes polnud 
prefekt kiitusega kitsi ning 
soovitas noormehel tõsiselt 
mõelda politseiniku ameti 
peale tulevikus.

Tänumeene andis po-
tentsiaalsele elupäästja-
le üle linnapea Reno Laid-
re. Pastakaid ja kruuse va-
hetasid ka prefekt ja linna-
pea. 
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Kuidas omavalitsused 
eelarvekärbetega 
hakkama saavad? Lk 3

Eakad õpivad 
arvutikursustel. 
Lk 7

Vadim Želninil 
täitunuks 100. 
Lk 2

Vapramäele 
tuleb 
loodusmaja

Nõo raamatukogus 
(Voika 23, Nõo alevik) 
on 12.-25. veebruarini 
võimalik tutvuda Vissi 
külas asuva katastriük-
suse detailplaneeringu-
ga, mille eesmärgiks on 
kruntide moodustami-
ne olemasolevale tee-
le ja planeeritavale loo-
dusmajale, loodusmaja 
krundile ehitusõiguse, 
juurdepääsu ja parki-
miskorralduse määra-
mine. Planeeritava ala 
pindala on ligikaudu 3 
hektarit.

Detailplaneering on 
elektrooniliselt kätte-
saadav veebiaadressilt 
http://www.mab.ee/
vapramae.html 
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Pensionärid 
saavad 
odavamalt sõita

Alates veebruarist 
rakendab AS SEBE era-
korralist sõidusoodus-
tust, mis annab üle 60-
aasta vanustele reisi-
jatele võimaluse tei-
sipäeval, kolmapäe-
val ja neljapäeval nor-
maalhinnast 60 prot-
senti odavama piletiga 
sõita SEBE Eesti-sises-
tel kaugbussiliinidel, sh 
Tallinn-Tartu ekspress-
bussidel, mis väljuvad 
täistunnil. Teistel näda-
lapäevadel jääb üle 60-
aasta vanustele reisija-
tele kehtima 10 prot-
sendiline soodustus. 
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Järjekorras juba ühek-
sandad Soome päevad Ees-
tis, mida korraldab Soome 
suursaatkond koos Soome 
instituudiga, toimuvad tä-
navu 14.-17. maini Tartus 
ja Tartumaal.

Möödunud teisipäe-
val käisid Soome Instituu-
di kultuurisekretär Hei-
di Iivari ja Soome päeva-

de projektisekretär Min-
na Romppanen Elvas tut-
vumas siinsete võimalus-
tega korraldada kontser-
te ja näitusi. Ja kuigi ka-
va pole veel sajaprotsendi-
liselt paigas, pakkus Iivari 
Elva linnaraamatukogus-
se Tove Janssoni poliitilis-
te karikatuuride näituse 
ja Hämeenlinna sõjaväe-

orkestri esinemise Sinilin-
nu parklas, kuid avaldas ka 
lootust, et ehk tuleb Elvas-
se veel midagi.

Soome päevade eesmärk 
on parandada laste ja noor-
te teadmisi Soomest, tõs-
ta huvi Soome ühiskonna 
vastu ning elavdada Soo-
me ja Eesti suhteid koha-
like omavalitsuste ja rohu-

juure tasandil. Korralda-
jad on soovitanud Tartu-
maa omavalitsustel, kellel 
on sõprusvallad ja linnad 
Soomes, kutsuda nad külla 
ning pakkuda abi külaliste 
majutamisel, toitlustami-
sel ning seminaride ja esi-
nemisruumide leidmisel. 
Tartu linnal on kolm Soo-
me sõpruslinna – Tampe-

re, Turu ja Hämeenlinna. 
Oma sõprusvald on Soo-
mes ka pea kõigil Tartu-
maa omavalitsustel, kokku 
20. Tartu maakonna sõp-
rusmaakond on Jyväskylän 
maalaiskunta (KSL – Kes-
ki-Suomen Liitto).

15. mail on Tartus Soo-
me-Eesti ühisseminar oma-
valitsuste arendustegevuse 

ja haldusreformi teemadel. 
Päevade peamine ürituste 
päev on aga 16. mail Tartu 
raekoja platsil, kus toimub 
info- ja käsitööturg, vaba-
õhukontserdid, tsirkus ja 
palju muud huvitavat. Soo-
me päevade rõhuasetus on 
noortel, keskkonnal ja kul-
tuuril, tänavuse aasta eri-
teema on disain.

Maikuu toob Elvasse Soome kultuuri

KÜLALINE Lõuna Politseiprefektuuri meeskond Elva raekojas

Tarmo Kohv (vasakul) tõi Elva linnapeale lohutava sõnumi: head koostööd linnavalitsusega hinnatakse ja hoolimata sellest, et ka politseiameti 
personalikulusid kärbitakse, ei ole uuel prefektil plaanis Elva konstaablijaoskonda kuhugi nihutada ega ära kaotada. Foto: Sirje Veldi 
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Tuntud ilmaennus-
taja, nutriakasvatu-
se arendaja, kaua-
aegne Vellavere kol-
hoosi esimees Vadim 
Želnin oleks tänavu 
saanud saja aasta-
seks.

Vilma Pabbo

Ilmselt mäletavad vä-
ga paljud tema pühapäeva-
hommikusi raadioesinemi-
si ilma ja põllumajanduse 
teemal. Tema jutt oli kodu-
des oodatud, tema ennus-
tuste järgi seati nii põllu-
harimisi, heinategu kui ka 
saagikoristamist.

Vadim Želnin sündis 12. 
veebruaril 1909. aastal Pe-
terburis pere esimese lap-
sena. Temast nooremad 
olid õed Ludmilla ja Valen-
tina ning vend Georg. Neil 
oli Peterburis oma maja ja 
suur kasvuhoonetega aed. 
Isa töötas insener-tehno-
loogina, kuid jättis ameti, 
et hakata lillekasvatajaks. 
Ema oli kaunis ja haritud 
daam, kes elas rikka ini-
mese elu.

Lapsed said alghariduse 
kodus. Vadimile õpetas lu-
gemist ja arvutamist tema 
tädi. Iga laps pidi ka ühe 
võõrkeele omandama ja 
Vadim õppis saksa keelt.

Nende elu oli rikaste ini-
meste turvaline elu. Aian-
dis töötas ligi 50 Eestist pä-
rit töölist – kõik olid rahul. 
Igal suvel käis Vadim puh-
kamas Eestis Valga lähedal 
vanaema talus. Seal võis 
ta paljajalu käia, mängi-
da, süveneda liblikate, pu-
tukate ja lindude toimetus-
te jälgimisse, käia talulas-
tega karjas.

1917. aasta oktoobrire-
volutsiooni ajal purusta-
sid, põletasid ja rüüstasid 
ülestõusjad rikaste maju. 
Ka Želninite elamust, talli-
dest ja kasvuhoonetest jäid 
klaasikillu- ja prahihunni-
kud. Perel õnnestus põge-
neda Valgamaale vanaema 
tallu. Isa sai tööd kooliõpe-

tajana. Rikkast perest oli 
saanud väga vaene.

Vadim oli suurt kasvu 
poiss, kes hakkas varakult 
maatöid tegema, et pere-
le elamiseks raha teenida. 
Koolis läks Vadimil hästi, 
eriti meeldis talle joonista-
da hobuseid ja kanu, laul-
da ning loomade käitumist 
jälgida. Vadim kollektsio-
neeris liblikaid ja putukaid, 
kasvatas eri tõugu kanu. 
Keskkooli lõpupoole teenis 
ta raha kinos tummfilmide 
saateks laulmisega.

Gümnaasiumi lõpetami-
se järel asus Vadim õppi-
ma Tartu ülikooli agronoo-
miat. Õppemaksu raha pidi 
ise teenima. Õppimine ve-
nis väga pikaks, sest mõnel 
aastal ei saanudki vajalik-
ku summat kokku.

Vadim oli arukas ja töö-
kas tudeng. Ta valmistas 
oma vastused ja tööd ette 

alati suure põhjalikkuse-
ga. Ainus õppeaine, mille 
eksamist ta kaks korda lä-
bi kukkus, oli meteoroloo-
gia. Enne agronoomidip-
lomi kättesaamist asus ta 
siiski õppima bioloogiat. 
Kogu ülikooliõpingute aja 
ja pärast lõpetamist tegeles 
ta fenoloogia- ja bioloogia-
alaste uurimistööde ja kat-
setega. Üks põnevamaid oli 
kindlasti tamme-rännak-
kedriku röövikutelt peene 
siidniidi saamine. Mõte, et 
ka Eestis võiks naturaalset 
siidi toota, tundus tootjaile 
utoopilisena ja on tänaseks 
unustusse vajunud.

Eripärane oli Vadimi 
muusikaharrastus. Tema 
kauni tämbriga sügav bas-
sihääl sai vajalikku kooli-
tust andekate õpetajate käe 
all, kuid need õpingud jäid 
siiski pooleli. Esimene kord 
katkestas selle sõda ja tei-

ne kord õpetaja küüditami-
ne Siberisse.

1955. aastal määrati Va-
dim Želnin Vellavere kol-
hoosi esimeheks, kellena 
ta töötas 15 aastat. Et ma-
jandile jõukust tuua, te-
gutses ta paljudel aladel: 
lambakasvatus ja tõuare-
tus, nutriakasvatus, tegi 
katseid kodu- ja metssea-
ga, kanadega, veistega. Ta 
järgis agronoomiareegleid 
põlluharimises ja saagiko-
ristamises, arvestas ilma-
märke.

Ilmavaatlustega ja päe-
vikute pidamisega selle 
kohta alustas ta 1938. aas-
tal ja tegi seda elu lõpuni.

V. Želnin sai oma aretus-
töö tõttu tuttavaks prakti-
kutega Venemaalt. Ta käis 
korduvalt Moskvas semina-
ridel ja esines ettekannete-
ga, nutriakasvatuse eden-
damiseks kirjutas ta käsi-
raamatu. Kolhoosil kasvas 
jõukus, inimeste elujärg 
paranes, ehitati vajalikke 
tootmishooneid.

1960. aasta lõpust ha-
kati ajalehtedes avaldama 
tema ilmaennustusi. Vest-
lusi edastati raadios ja hil-
jem televiisoris. V. Želnin 
oli Eesti Looduskaitse Selt-
si tegevliige.

Majandi aastalõpupidu-
del rahvamajas pani ta mõ-
nigi kord käed klaveriklah-
videle ja esitas külarahva 
suureks rõõmuks meloodi-
lisi vene romansse. Paljaja-
lu kodumurul käimise har-
jumus, lahke ja põhjalik 
seletus looduses toimuva 
kohta käis kokku mõnusa 
piibupopsutamisega pen-
sionipõlveski.

1996. aasta märtsis ta 
kukkus oma kodutrepil ja 
oli ravil Elva haiglas. Ter-
vis ei taastunud ja 3. mail 
1996. aastal Vadim Želnin 
suri. Ta on maetud Elva 
kalmistule.

/Ülevaate koostamisel 
oli abiks Kalju Lombi raa-
mat Ilmatark./

Piibuga mees sai sadaSellel pühapäeval, 
15. veebruaril toimub 
38. Tartu Maraton, suur 
spordipidu. Stardiproto-
kolli sirvides leiab hul-
galiselt Elva suusatajaid, 
kes ennast sellele suurele 
spordipeole kirja pannud 
ning vajavad pealtvaata-
jate tuge. Tean enda ko-
gemustest, et just viimas-
tel kilomeetritel on va-
ja ergutust pealtvaataja-
telt ja kaasaelamist sõp-
radelt, tuttavatelt.

Ilmaennustus lubab 

pühapäevaks ilusat talve-
ilma. Seega tule koos pe-
rega nautima Elva talvist 
loodust ja sporti. Näita-
me Eestimaale läbi Ees-
ti televisiooni, et meile 
läheb korda liikumine ja 
tervislikud eluviisid.

Ise plaanin pühapäe-
val Tartumaa Tervise-
spordikeskusesse jõuda 
kella poole kaheks.

Kohtumiseni Tartu 
Maratoni finišis!

Toomas Järveoja, 
abilinnapea

Tule suusatajatele kaasa elama!

Merit Kanneli RNstuu-
dio tantsijatele algas aas-
ta esikohavõiduga 30. 
jaanuaril Puhjas toimu-
nud Tartumaa liikumis-
päeval, kus RNstuudio 
vanem rühm (A-rühm) 
oli parim vanemas vanu-
seastmes.

Tulemas on esinemi-
sed veebruari lõpus Riias 
toimuvatel rahvusvahe-
listel IDO tantsuvõist-
lustel ja täies koosseisus 
tantsitakse ka viieteist-
kümnendat korda toimu-
val tantsufestivalil Kooli-
tants, kus RNstuudio osa-
leb kolmandat korda.

Eesti Tantsuagentuu-
ri korraldataval koo-
litantsufestivalil saa-
vad osaleda showtant-
su, breaktantsu, estraadi-
tantsu, vabatantsu ja las-
tetantsu harrastajad ja 
erineva tasemega tantsu-
rühmad, lapsed ja noored 

vanuses 6-21 aastat.
15. veebruaril näeb RN 

stuudiot Tartumaa tant-
supäeval Vanemuise teat-
ri väikeses majas. Kell 
12 algaval tantsuetendu-
sel on kavas Eesti teema-
lisi, vaba-, laste- ja sääs-
tutantsud, kell 19 estraa-
di-, tänava- ja showtant-
sud. Piletid maksavad 60 
krooni.

“Loodame sellel aastal 
jõuda samuti nagu ka eel-
misel aastal piirkondlik-
ku vooru ja mitte ainult 
ühe tantsuga, vaid ik-
ka kõigi tantsudega. Ees-
märk oleks ka jõuda fi-
naali,” on RN stuudio ju-
hendajal Merit Kannelil 
tänavu Koolitantsu festi-
valil kindlad plaanid pai-
ka pandud. Tantsukavad 
õpetasid lastele selgeks 
Merit Kannel, Kerstin 
Lõhmus ja Ketlin Allmaa. 
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RN stuudio esineb mitmel pool

Ühel jaanuariõhtul kella 
22 paiku jäi Konsumi kaup-
luses viibinud Mikk Alekõr-
rele hetkeks silma temast 
möödunud alkoholilõhna-
dega noormees. Tähelepa-
nelikuks muutus Alekõrs 
aga siis, kui kauplusest väl-
junud noormees pani kiivri 
pähe ning istus koos kaas-
sõitjaga mopeedile ja sõitis 
Konsumi parklast välja.

“Vaatasin seda ja mõtle-
sin, et nii ei pea see olema 
ning helistasin politseisse, 
kuid politseipatrull oli kau-
gel,” rääkis Alekõrs. “Kui 
ma küsisin, mida teha, öel-
di politseist, et kui arvate, 
et suudate joobes mopeedi-
juhi kinni pidada iseennast 
ja teda ohtu seadmata, siis 
võite seda teha.”

Alekõrs asuski oma au-
toga mopeedi jälitama 
ning otsustas selle ise kin-
ni pidada, sõites talle auto-
ga ette. Mopeedijuht üritas 

autost mööda sõita ning 
jätkas sõitu, kuni mopeed 
lõpuks välja suri. Mopeedi 
kaassõitja jooksis minema, 
juht aga üritas kinnipidajat 
“ära rääkida” ning palus, et 
teda minna lastaks. Mikk 
Alekõrs jäi endale kindlaks 
ning hoidis mopeedijuhti 
kinni kuni politsei saabu-
miseni. Politsei tuvastaski 
20-aastasel mopeedijuhil 
Kaarlil alkoholijoobe.

Mikk Alekõrs on teata-
nud politseile varemgi El-
va lähistel ja Tartus mär-
gatud liiklushuligaanidest, 
kuid joobes juhi kinnipida-
mine oli tema jaoks esma-
kordne. Hirmu noormees 
seejuures ei tundnud, sest 
autos oldi sõbraga kaheke-
si ja ohtlikku olukorda nii 
enda kui mopeedijuhi osas 
ei tekitatud.

Miks aga mõned inime-
sed reageerivad joobes juh-
ti märgates aktiivselt ja 

püüavad teda peatada, tei-
sed aga mitte?

“Tänu alkoholile on pal-
ju minu lähedasi surma 
saanud, olen ka ise rooli-
joodiku tõttu avariisse sat-
tunud. Selge see, et ükski 
purjus inimene ei tohi roo-
lis olla,” rõhutas Alekõrs.

Mikk Alekõrs töötab 
Tartus santehnikuna, kuid 
noormehel on kavas kind-
lasti õpinguid jätkata ja 
kuigi õpitav eriala on veel 
välja valimata, ei ole või-
matu, et temast võib saada 
ka politseinik.

Elva konstaablijaos-
konna komissar Kaja Suur 
ja ekspolitseinik Mikk 
Puhalainen tänasid Mikk 
Alekõrt kodanikujulgu-
se eest ning noormees sai 
kingiks Mikk Puhalaineni 
raamatu “Detektiivi märk-
med” koos autori auto-
grammiga.

Puhalainen nimetas Ale-

kõrre käitumist väga heaks 
ja järgimistväärivaks koge-
museks, sest ei juhtu tihti, 
et noored ise oma eakaas-
lasi tagasi hoiavad ja kee-
litavad neid purjuspäi rooli 
mitte istuma.

Kaja Suur lisas, et Ale-
kõrre eeskuju järgiti ka Jõ-
gevamaal, kus tänu pealt-
nägijale võeti mopeedilt 
maha kolm joobes inimest.

“Liigseid riske võtta ei 
maksa, sest vastava välja-
õppeta inimesel on purjus 
juhti peatada küllalt elu-
ohtlik, sest ta ei tea, mil-
lised võimalikud ohud või-
vad sealjuures tekkida ja 
kuidas roolijoodik käitub. 
Ta ei saa igakord arugi, mis 
temast tahetakse,” selgitas 
Suur.

Suur soovitab helistada 
politseisse numbril 110 ja 
küsida sealt, kuidas tuleks 
taolisel juhul käituda.

Mare Nõmmik

Noormees pidas kinni purjus juhi

Vellavere ilmatarka mäletavad paljud ikka tema lahuta-
matu piibuga. Konguta kool aga uurib ja talletab usinalt 
oma kodukandi lugusid. Neljapäeval oli Konguta koolis 
mälestuspäev, mida tähistati konverentsiga. Foto: Juta 
Sirelpuu erakogu
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MIS JUHTUS
Elvas

05.02 kl 11.20 juhtis 
Lembit (1952) sõidukit 
kohustusliku liikluskind-
lustuse lepingu makseva-
bal perioodil, kl 15.40 ei 
olnud Andrese (1989) ju-
hitud sõidukil riiklik re-
gistreerimismärk nõuta-
valt kauguselt loetav.

06.02 kl 12.20 tuiger-
das purjus Harri (1954) 
sõiduteel. Kl 17.14 teatati 
Lõuna-Eesti Päästekesku-
sele, et Jõe tänava maja 
õuel tossab voodi. Kohale 
saabunud päästjad kustu-
tasid ruumidest välja too-
dud suitseva voodi.

07.02 kl 16.50 ei ol-
nud Maarjal (1972) kont-
rollijatele esitada sõidu-
ki liikluskindlustuspo-
liisi, kl 17.45 pani Tai-
vo (1986) Elva Konsumis 
põue pudeli liitrist vii-
na Russkii Razmer kogu-
maksumusega 255 kroo-
ni ning läbis kassa kauba 
eest maksmata.

08.02 kl 17.40 tabati 
autoroolist purjus ja juh-
timisõiguseta Avo (1947), 
mehel polnud esitada 
liikluskindlustuspoliisi ja 
sõiduk ei olnud läbinud 
tehnoülevaatust. Kl 19-
20 ajal löödi Kesk täna-
vas puruks korteri köögi 
akna ühe ruudu klaasid. 
Kahju 400 krooni.

09.02 kl 16.10 juhtis 
Vahur (1969) sõidukit, 
mis ei olnud nõueteko-
haselt läbinud tehnoüle-
vaatust, kl 16.40 oli rat-
tasadulas purjus Taivo 
(1948).

Kl 00.20 ajal teatati, et 
Pikk tänava majas asuvas 
korteris tekitas 47-aasta-
ne Toomas ühise alkoho-
litarvitamise käigus tek-
kinud tüli ajal noaga lõi-
ke- ja torkehaavu 31-aas-
tasele ja 35-aastasele me-
hele. Lööja peeti kinni 
ja toimetati kainenema, 
kannatanud viidi haiglas-
se. Alustati kriminaalme-

netlus.
10.02 kl 19.35 juhtis 

Mati (1972) sõidukit ko-
hustusliku liikluskindlus-
tuse lepingu maksevabal 
perioodil ja jättis kont-
rollijale esitamata liiklus-
kindlustuspoliisi.

11.02 kl 14.55 oli auto-
roolis Juhan (1967), kel-
lel polnud kontrollijale 
esitada liikluskindlustus-
poliisi, ka polnud sõiduk 
nõuetekohaselt läbinud 
tehnoülevaatust.

Rõngu vallas
06.02 kl 02.30 kuulas 

Priit (1987) valjult muu-
sikat ja tekitas lärmi, mis 
kostus trepikotta ja naa-
berkorteritesse, rikkudes 
avalikku korda ja maja-
elanike rahu.

07.02 kl 10.58 tabati 
autoroolist juhtimisõigu-
seta Margus (1979).

08.02 kl 10.40 juh-
tis autot purjus Aivar 
(1971).

09.02 kl 00.15 rik-
kus avalikku korda ja 
majaelanike rahu Silver 
(1989), ta kuulas korteris 
muusikat ja tekitas lär-
mi, mis kostus trepikot-
ta ja naaberkorteritesse. 
Kl 14.10 ei täitnud Olev 
(1956) sõidukit juhtides 
liiklusmärgi “Peatumise 
keeld” nõudeid.

Konguta vallas
09.02 kl 20.30 liiku-

sid pimeda ajal valgusta-
ma teel helkurita Svetla-
na (1984) ja Aleksandr 
(1993).

Nõo vallas
06.02 kl 14.20 oli au-

toroolis Kristjan (1990), 
kellel puudus vastava ka-
tegooria mootorsõiduki 
juhtimise õigus.

07.02 kl 12.26 taba-
ti kiiruseületamiselt Rein 
(1951), kes juhtis sõidukit 
asulavälisel teel lubatust 
kiiremini 18 km/h võrra.

1. Kuidas hindate omavalitsusjuhina riiklikku kärpepoliitikat ja kuidas see mõjutab konkreet-
selt teie omavalitsuse tegemisi?

2. Kas teie omavalitsusel on olemas säästuplaan võimalikeks mustadeks päevadeks? Millised 
võiksid olla teie omavalitsuse esmased kärpekohad?

3. Kui teile pakutakse valikut, kas kiire haldusreform koos tulubaasi säilitamisega või ulatusli-
kud eelarvekärped praegustes halduspiirides, siis kumba varianti eelistaksite ja milliste omavalit-
sustega ühinemist peaksite reaalseks?

4. Kuidas teile tundub, kui pikalt mõjutavad eelarvekärped Eesti omavalitsuste toimetulekut?
5. Kas praegustes tingimustes toimub midagi sellist, mis võib tulevikus põhimõtteliselt muuta 

omavalitsuste ja riigi omavahelist suhtlemist?
6. Kuivõrd mõjutavad praegust olukorda riigis lähenevad valimised?

Ka omavalitsustel tuleb 
püksirihma pingutada

Uno Rootsmaa, Ran-
nu vallavanem:

1. Riigi rahanduspolii-
tika on praegu väga nõrk, 
ebakompetentne ning süs-
teemitu. Tänase seisu-
ga tundub, et Rannu valla 
eelarve võib mullusest ku-
ni 20% ehk üle 5 miljoni 
krooni väiksem tulla. Sel-
list robustset riigipoolset 
vargust omavalitsuste ra-
hakotist ei ela ükski vald 
ega linn kergelt üle. Kava 
rakendumisel ei ole meil 
enam võimalik omavahen-

ditest teostada investeerin-
guid (seni igal aastal 15-18 
ettevõtmist) ning suurima 
löögi alla satub kultuur.

2. Valla eelarves ei ole 
rida, mida ei tuleks kärpi-
da või üleüldse ära kustu-
tada. Tähtis on ellu jääda. 
Kulutada ei saa rohkem kui 
pangakontole laekub.

3. Ühinemine Kongu-
taga ei tooks Rannu valla-
le suurt kahju, muud va-
riandid pole praegu või-
malikud. Suuremastaabili-
ne iseseisvuse äraandmine 

ei too kasu kellelegi, lisa-
raha pole ühinemise argu-
mendiks. Ühineda on mõ-
tet siis, kui kõik osapooled 
näevad reaalset kasu.

4. Ilmselt mitu aastat.
5. Usalduse määr riigi ja 

omavalitsuste vahel on nii-
gi väga madal, nüüd teki-
vad lisaks konfliktsed suh-
ted.

6. Eks mõned kasutavad 
olukorda ära isiklikes polii-
tilistes huvides.

Reno Laidre, Elva 
linnapea:

1. Pidevalt muutuva in-
formatsiooni põhjal võin 
öelda, et kui riigis on ras-
ked ajad, siis kokkuhoid ja 
eelarvekärped on loomu-
lik nähtus. Natukene paha-
meelt valmistab asjaolu, et 
kui kohalik omavalitsus sa-
tub hätta, siis tuleks sellel-
samal kohalikul omavalit-
susel leida omal vahendid 
toimetulemiseks, samas 
kui riik on ilmaselgelt üle 
oma võimete elanud, vee-
reb liialt suur vastutus taas 
kohalike omavalitsuste õl-
gadele.

2. 2008. aastal laekus 
tulumaksu Elva linnale 47 
miljonit krooni. 2009. aas-
ta eelarve tulumaksu reale 
kirjutasime 3 miljoni kroo-
ni võrra väiksema summa, 
et kompenseerida vähem-
laekumine. Reservfondis 
on 4 miljonit krooni, mil-
le arvelt kaetakse võimali-
kud tulude alalaekumised. 
Elva linn ja linna allasu-
tused töötavad nn säästu-
režiimil ja hoitakse kokku 

sealt, kus vähegi võimalik, 
samas ühtegi kehtivat töö-
tasu (sh lasteaedade ja hu-
vihariduse õpetajate palga-
kasvu) ei ole hetkel kavas 
kärpida. Linnavalitsuse all-
asutusel ei tule karta suu-
ri koondamislained. Het-
kel töötatakse minimaal-
optimaalsete struktuuride-
ga ning rahalised vahendid 
töötasustamiseks on ole-
mas.

3. Ei ole võimalik rääki-
da kohalike omavalitsuste 
ühinemisest “hetke” mõis-
tes, sest tegu on väga olu-
liste otsustega, mis vajak-
sid põhjalikke analüüse. 
Mõistlik oleks vaadata pa-
kutavaid teenuseid, orgaa-
nilist terviklikkust ning 
kogukonna ühtekuuluvust. 
Siin võin väita, et oluline 
osa Käärdi elanikest tun-
neb ennast elvalase, mit-
te rõngulasena ning siin 
on see koht, kus peaks pii-
ride korrigeerimise teema-
del kindlasti edasi mine-
ma. Samas ei tunne Rannu 
elanikud ennast elvalaste-
na ning siin liitmisest rää-

kida on hetkeolukorras pi-
sut ennatlik.

4. Eelarvekärbete mõ-
ju võib laiemas perspektii-
vis ulatuda aastakümne-
tesse, sest täna oleks või-
malik kohalikel omavalit-
sustel Euroopa Liidu prog-
rammidest lisarahasid kü-
sida, kui aga omafinant-
seeringu raha ei ole, piira-
takse ju ka laenamist, siis 
jäävad Euroopa Liidu pro-
jektirahadest planeerita-
vad investeeringud tege-
mata. Väljaehitamata inf-
rastruktuuri mõju võib ol-
la aga väga pikk.

5. Meeldib see mei-
le või mitte, kuid riik on 
suur vend ja kohalik oma-
valitsus väikene vend. Mõ-
nikord suur vend teeb küll 
väiksemale ülekohut, kuid 
kui riigil läheb taas pare-
mini, eks ta tuleb siis väik-
semale taas appi.

6. Kui “praeguse olukor-
ra” all pidada silmas ma-
janduslangust, siis see ei 
ole seotud kohalike oma-
valitsuste volikogude vali-
mistega.

Aivar Kuuskvere, 
Rõngu vallavanem:

1. Eelarvega oleks tul-
nud tegeleda rahandus-
ministeeriumil ja riigiko-
gus koalitsioonis olevatel 
erakondadel tõsiselt 2008. 
aastal, kui 2009. aasta eel-
arvet koostati. Kahjuks ei 
võtnud valitsus prognoose 
kuulda ning seisukord on 
halb. Omavalitsuse aren-
gule mõjub praegune seis 
väga pärssivalt. Suur sei-
sak.

2. Plaan on, aga pal-
jud asjad sõltuvad ikkagi 
ülalt antud arvudest. Kah-
juks õigeid rahastamise 
arve pole riigi poolt täna-
sel päeval alla tulnud, se-

da eriti tulumaksu ning ta-
sandusfondi osas. Eelkõige 
satuvad löögi alla investee-
ringud, seejärel igapäeva-
ne toimetulek ja lõpuks ka 
palgafond.

3. Ükski haldusreform 
pole piirkonda reaalset ra-
ha juurde toonud, nii et see 
ei ole päästerõngas. Riigi 
poolt pakutav ühinemis-
toetus “süüakse” ära uute 
arengukavade, üldplanee-
ringute ja kohustusliku 
dokumentatsiooniga. Kui 
peaks kunagi jõupositsioo-
nilt haldusreform teostata-
ma, siis on kaks varianti – 
nn suur Elva või suur Ote-
pää.

4. Minimaalselt 2-3 aas-

tat, halvimal juhul 3-5 aas-
tat.

5. Prioriteedid peavad 
riigis paigas olemas, st 
peavad maksma kokkulep-
ped omavalitsusliitude ja 
riigi vahel. Läbirääkimis-
tesse peab tõsisemalt suh-
tuma ning seisukoht Ees-
ti arengu kui terviku eest 
peab säilima.

6. Arvan, et praegune 
olukord mõjutab pigem lä-
henevaid valimisi, mitte 
vastupidi. Loodan, et rah-
vas saab aru, et selliselt va-
litsevad erakonnad ei ole 
parimad Eesti riigi valitse-
jad.

Reservfondis 
on 4 miljonit 
krooni, mille 
arvelt kaetakse 
võimalikud tulude 
alalaekumised.

Valla eelarves ei 
ole rida, mida ei 
tuleks kärpida.

Eelkõige satuvad 
löögi alla 
investeeringud, 
seejärel 
igapäevane 
toimetulek 
ja lõpuks ka 
palgafond.
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11.02 otsustati:
Kinnitada avatud 

lihtmenetlusega riigihan-
ke “Elva eakate ja puuete-
ga inimeste päevakeskuse 
renoveerimine II etapp” 
tulemused ja riigihan-
ke komisjoni protokollid, 
tunnistada edukaks OÜ 
Tafriks pakkumus.

Anda nõusolek Loode 
tn 2 väikeehitise püstita-
miseks; nõusolek Loode 
tn 2 väikeehitise rekonst-
rueerimiseks; ehitusluba 
Elvas Supelranna 21 Elva 
Haigla kahekorruselise 
puitelamu rekonstrueeri-
miseks; nõusolek J. Liivi 
tn 8 väikeehitise rekonst-
rueerimiseks; garantiikiri 
investeerimisprojekti “El-
va eakate ja puuetega ini-
meste päevakeskuse re-
konstrueerimine” omafi-
nantseerimiseks summas 
256 624 krooni.

Määrata lapse sün-
nitoetus Tiina Kasakule, 
Geil Siimule, Aet Alliku-
le, Ave Pallole; projektee-
rimistingimused Loode tn 
2 elamu juurdeehituspro-
jekti koostamiseks.

Algatada Elva linnas 
Tartu mnt 26 kinnistu de-
tailplaneeringu koosta-
mine, kinnitati detailpla-

neeringu lähteseisuko-
had, sõlmida Tarvi Poo-
laga leping kinnistu de-
tailplaneeringu koosta-
miseks.

Kehtestada Elva 
Gümnaasiumi õppehoo-
nes üürileantavate üüri-
pindade kõrvalkulude 
suuruseks 30.20 krooni 
ühe üüripinna ruutmeet-
ri eest kuus.

Maksta Elva Vara-
halduse OÜ-le saunatee-
nuse osutamiseks toetust 
2009. aasta I poolaasta 
eest 60 000 krooni.

Sõlmida AS-ga GoBus 
õpilasveo doteerimise le-
ping; AS-ga Postimees le-
ping kuulutuste avalda-
miseks soodushinnaga.

Esitada eelnõu lin-
navolikogule: Elva Lin-
navolikogu 17.12.2007.
a otsuse nr 88 “Elvas, 
Pikk 46 ehitise omani-
ku kasuks hoonestusõi-
guse seadmine riigimaa-
le ja arvamuse andmine 
maa riigi omandisse jät-
mise kohta” muutmine; 
Kinnisasjaga liitumiseks 
sobiva maa munitsipaal-
omandisse mitte taotle-
mine.

Maia Kukk
Linnasekretär

 
Toimetaja Sirje Veldi Tel. 730 9899 
e-mail: epoiss@kodu.ee

Toimetusel on õigus kaastöid toimetada ja lühendada nende selguse huvides. Kaastöid ei retsenseerita ega tagastata. 
Toimetus ei vastuta reklaamide ja kuulutuste sisu eest. Elva Postipoiss on Eesti Ajalehtede Liidu liige. Kaebuste korral 
ajalehe sisu kohta võite pöörduda Pressinõukogusse pn@eall.ee või tel. 646 3363

Väljaandja OÜ Elva Postipoiss, Elva, Kesk 32, juhataja Kersti Koosa. 
Toetaja Elva Linnavalitsus. Kuulutuste vastuvõtt E, T, K kella 9-17 raekojas 
Kesk 32 tuba 209. Kujundaja-küljendaja Kristina Kütt. Trükk AS Võru Täht

LINNAVALITSUSE ISTUNG 

Elva linnavalitsus kut-
sub kõiki käsitöömeist-
reid ja kunstihuvilisi kaa-
sa lööma linna meene 
ideekonkursil. Konkursi 
eesmärgiks on leida Elva 
linna iseloomustav mee-
ne, millel on eksponeeri-
tud linna logo koos tun-
nuslausega.

Konkursile oodatak-
se nii sobiva meene ideid 
kui ka teostatud töid. 
Konkursitööd võivad ol-
la kõikvõimalikust ma-
terjalist, teostuses ja teh-
nikas. Elva linna logol si-
nine värv sümboliseerib 
järvesid, roheline männi-
metsasid ja kollane päi-
kest ning peresoojust.

Parimatele auhinnad. 

Võitjad selgitab välja lin-
napea moodustatud žürii. 

Tööle või kavandile 
peab olema lisatud sele-
tuskiri töö teostamise ja 
idee kohta ning ka autori 
nimi ja kontaktandmed, 
osalejatele vanusepiire ei 
ole. Üks autor võib esita-
da konkursile kuni kolm 
erinevat tööd; esitada 
võib ka kollektiivset loo-
mingut.

Tööde esitamise täht-
aeg on 20. aprill.

Konkursi täpsed tin-
gimused leiab Elva linna 
kodulehelt www.elva.ee. 

Info: elvameene@elva.
ee või telefonil 730 9880.

Merike Järv, 
avalikkussuhete spetsialist

TEADE

Alles hõljusime pal-
juski roosas udus, 
sest taasiseseisvu-
misaastate algusest 
oli möödunud küm-
mekond aastat, rii-
gi alustoed ja vunda-
ment on tugevdatud-
taastatud, kujund-
lik riigimaja sai püs-
ti koos rikkaliku si-
sustusega ning juba 
rääkisime jõukama-
te-heaoluühiskonna 
riikide sekka jõudmi-
sest…

Leelo Suidt, Elva 
linnavolikogu esimees

Kõik kasvas: hinnad, 
palgad, elamuehitus, eest-
laste iive, laenud, ettevõ-
tete arvukus, sõiduautode 
soetamine, SKP, ka inflat-
sioon jne. Euroopast jäime 
küll maha põhikooli mitte-
lõpetajate arvu, keskmise 
pensioni numbri, keskmi-
se palga, negatiivselt kõr-
ge HIV viiruste kandjate 
arvu, alkoholi tarvitamise 
ning kuritegevuse statisti-
ka poolest.

Ja nüüd – kõik?! Olgu 
see siis majanduskriis või 
surutis, igal juhul ei räägi 
me enam jõukusest, vaid 
hoopis majanduslangusest, 
pankrottidest, töötusest, 
sotsiaalsest kriisist jne.

Tegelikult pole siin mi-
dagi imestada. Kui vaadata 
ajalukku, siis majandus lii-
gub üldse tsüklitega ja iga-
le tõusule järgneb langus, 
olgu see siis väiksemamõõ-
duline või ülemaailmne. 
Nii läks 1929. aastal, nii 
läks 1974. aastal, kui maa-
ilm oli sõdade järel saavu-
tanud stabiilsuse ja hakkas 
liialt üle tootma, aga sa-
mas ka üle elama nii laena-
mise kui elustiilide poolest 
ning ka majandust juhtiva-
te poliitikute vigade tõttu. 
Nii kujunes tagasilöök, tek-
kis majanduskriis. Sama 
toimus ka Eestis.

Süüdistada on hea ja sel-
lega tegeldakse jõudsalt. 
Kirume valitsust, riigiko-
gu, välismaiseid panku, et-
tevõtteid, rumalaid inime-
si, ülemaailmset kapitalis-
mi ning vabaturumajan-
dust.

Tõsi, osaliselt on süü-
distustel ka tõepõhi all. 
Kui eelmisel aastal esita-
sid hoiatusnoote nii majan-
dusanalüütikud meil kui 
maailmas, ka suurettevõ-
tete juhid ja juhtivpankade 
analüütikud, siis oleks va-
litsusel (peaministril) tul-
nud tähelepanelikult kuu-
lata ning omad järeldused 
teha…

Uhkus ja ka ülbus olid 
suured ning nüüd istume 
oma riigieelarve kärbete 
raske koorma all ja püüa-
me ellu jääda. Kindlasti 
jäämegi, seda näitab aja-
lugu eelmistest kriisidest 
väljatuleku kogemustega 

ja tahaks loota, et mitte 
30-ndate aastate ebademo-
kraatlike võtete vaid hoo-
pis Roosevelti new-deal po-
liitikat eeskujuks võttes või 
nagu 70ndatel aastatel mo-
derniseerimisse, teadus-
tehnilise täiustumisse pa-
nustades, ning võttes kind-
lasti arvesse ka Lääne-Sak-
sa sotsiaalset turumajan-
duse poliitikat, kus inime-
se toetamine oli oluline.

Kärped seda muidugi 
eriti ei näita ja kõige roh-
kem teeb pahameelt so-
lidaarsuse jutt nüüd, kus 
kokkuhoid käib kõige nõr-
gemate arvelt või siis ka 
hariduse-teaduse rahakot-
ti pigistades.

Riigiasutuste kulude vä-
hendamine on ainuõige, 
sest bürokraatia on järjest 
kasvav tendents. Aga võt-
ta raha omavalitsuste tulu-
maksu laekumistelt, hoida 
eakaid ja puudega inimesi 
viletsuse piiril, kembelda-
hirmutada õpetajaid-polit-
seid-päästeametitöötajaid 
palgalangusega (õnneks 
pole see veel kindel) on lu-
bamatu. Ebademokraatlik 
otsustamine ehk 3-6 Ida-
maa tarka tagatoas otsus-
tavad maksumaksja raha 
üle, ajakirjandus hirmutab 
ja koormab meid hirmujut-
tudega ning sageli ka vale-
ga, sest neil pole objektiiv-
set infot, vaid nagu Peh-
mete ja karvaste TV-saates 
väideti, neile antakse palu-
kesi, millest nad ise fanta-
seerima peavad. Poliitiku-
te vastukäivad kommen-
taarid, opositsiooni üle ir-
vitamine ja kõva-käe-po-
liitika ilmingud – see kõik 
on viinud alla nii usalduse 
riigi juhtide vastu kui tõ-
demusele, et uppuja prob-
leem on tema enda asi, mis 
käibki kokku parempoolse 
liberaalse maailmakäsitlu-
sega koos langevate mak-
sude ja riigi rolli vähenda-

misega.
Meie linnast

Juba jõululäkituses mai-
nisin ja loodan ka praegu, 
et Elva linn saab hakka-
ma. Vähemalt ei ole praegu 
põhjust hirmuks, muretse-
miseks aga küll.

Linna suurimad ettevõt-
ted ehk tööandjad tööta-
vad, olgugi, et mõnigi mii-
nimumprogrammiga, kuid 
uksi kinni pole keegi pan-
nud ja tulumaks laekus 
jaanuaris kenasti. Töötu-
te arv ja toimetuleku toe-
tuste taotlejate arv on aga 
kasvanud.

Mida toob kaasa tulu-
maksu protsendi vähen-
damine? Esialgsetel arves-
tustel ligi 3 miljonit krooni 
linnaeelarve vähenemist. 
Küll pole aga täpsustunud 
veel lasteaedade õpetajate 
palkade riigipoolne toetu-
se vähenemine, koolide toi-
du-piimaraha vähenemine, 
tasandusfondide numbrid 
ja ka teedele eraldatavad 
rahad. Õnneks on Elva lin-
na eelarve koostatud kon-
servatiivselt ja volikogus 
vastu võetud kassa reservi-
ga, et esialgu me negatiiv-
set eelarvet tegema ei pea 
ja kärpima ka mitte, kuid 
kindlust ei ole ning kok-
kuhoid ja nn must stsenaa-
rium on vajalik. Räägitak-
se veel 8 miljardilisest kok-
kuhoiust…

Riik on aastatega üha 
enam ülesandeid andnud 
kohalikule omavalitsuse-
le, kuid kulude katmise 
osas omavalitsusele toetus-
te määr nii jõudsalt kasva-
nud ei ole. Kui aus olla, siis 
midagi on riik ikka oma-
valitsustele koos kohustus-
tega ka rahaliselt eralda-
nud, kuid paljuski konksu-
ga. Saime lasteaedade õpe-
tajate palgatõusuks raha, 
kui ise ka lisaraha eralda-
sime. Nüüd tahetakse rii-
gi rolli veelgi vähendada. 
Teede hooldus suruti oma-
valitsustele, kuid rahali-
ne kate ei hõlma tervikut 
ja tänavu väheneb veelgi. 
Koolide-lasteaedade inves-
teeringud olid Elva linna-
le 2008. aastal üpriski kop-
sakad. Ma loodan, et tänu 
headele projektidele, kuid 
sel aastal on see nullilähe-
dane.

Kultuurikeskus jäi aga 
mitmete mängude tõt-
tu investeeringutest il-
ma ja peagi avanev KOIT-
2 rahastusskeem ei ole op-
timistlik, kuigi siin peaks 
veel suurendama lobitööd 
nii omavalitsuste liidus kui 
otsustajate juures.

Nüüd on lahendamisel 
uus probleem. Riik (kul-
tuuri- ja siseministeerium) 
peseb käed puhtaks riigi-
asutuse Tartumaa Tervi-
sespordikeskus rahastami-
sest ja surub seda otseses 
mõttes omavalitsuste kae-
la. Ja seda ajal, mil omava-
litsustel on eelarved kriisi-

seisukorras, oma vahendid 
europrojektide kaasfinant-
seerimisekski piiratud ning 
ka laenamine takistatud.

Olen tõesti mures tervi-
sespordikeskuse likvidee-
rimise pärast, nende tööta-
jate, asutuse tegevuste kat-
kemise ja erinevate sinna 
tehtud investeeringute pä-
rast, sest elvalased kasu-
tavad ju heameelega seal-
seid teenuseid. Kuid kas El-
va linn saab praeguses olu-
korras võtta endale hallata 
uue asutuse koos kohustu-
sega halduskulude, perso-
nalikulude, peagi ka inves-
teeringute rahastamiseks? 
Peame seda küsimust sü-
gavalt analüüsima ja het-
kel käivad läbirääkimised 
ministeeriumitega tingi-
muste osas. Tõsi, on või-
malus teha sinna sihtasu-
tus koos naabervaldade ja 
teiste osalistega, kuid seda 
on tehtud pea neli aastat – 
täna on seis ikka endine. 
Kust tuleb see teadmine, et 
nüüd kohe saame moodus-
tatud nn koostööhaldaja. 
Kui algul räägiti ainult hal-
damisest, siis nüüd on vä-
hemalt lisandunud maa ja 
hoonete üleandmine uuele 
omanikul – asi seegi.

Sel suvel-sügisel alusta-
me kanalisatsiooni ja vee-
trasside uuendamise ja pai-
galdamisega. Habemega 
küsimus, kuid see ei ole ko-
haliku omavalitsuse taha 
takerdunud. Üles on kerki-
nud trasside liitumiste tin-
gimuste määramine koda-
nikele. Kas see peab ole-
ma väike või suur summa? 
Kas see peab olema tasuta, 
et liituks rohkem tarbijaid? 
Kas tasuta liitumisel on ka 
tarbijaid? Kas tasuta lõu-
naid on?

Ma väga loodan, et suu-
dame otsustada õiglaselt, 
kasutamata sõna “võrd-
ne”, sest võrdsemast võrd-
seid on alati ja loodan, et 
poliitikutel jätkub mõistust 
järgnevaid otsuseid tehes 
valimispropagandat välti-
da.

Läheneb vabariigi aasta-
päev. Oma riik ja oma ko-
du on kalleim, mis meil on. 
Rasketel, keerulistel hetke-
del on eestlasi päästnud ik-
ka tasakaalukus, töökus ja 
visadus. Aitab ka see, kui 
märkame inimest oma kõr-
val ja mitte ainult pidupäe-
vadel, vaid ka igapäeva-
elus.

Elvalastel on kindlasti 
erinevaid küsimisi-pärimi-
si linnavõimudele, amet-
nikele ning ma loodan, et 
märtsikuus, kui oleme roh-
kem valmis teile vastama, 
kui on riigi ja omavalitsuse 
rahaline seis täpsustunud, 
kohtume ja arutame koos 
meie linna probleeme, tu-
levikuvisioone ning kuula-
me teie ettepanekuid.

Elame huvitaval, teisest 
küljest ka keerulisel ajal

Konkurss “Elva meene” 

7. veebruari 2009. aas-
ta Elva Postipoisis ilmus 
artikkel “Riik loobub Tar-
tumaa tervisespordikes-
kusest”.

Kahjuks on artikli kir-
jutaja poolt fakte valesti 
käsitletud. Õiged faktid 
on alljärgnevad:

Rõngu vald on pakku-
nud oma 2009. aasta eel-
arvest kogunisti 300 000 
krooni  riigi poolt eralda-
tavale 152 863 kroonile 
lisaks.

Aivar Kuuskvere ei 
ole näidanud huvi kes-
kuse varasid endale saa-
da, vaid Rõngu vallavo-
likogu on vastu võtnud 
30.11.2008 aastal otsuse 

nr 47 “Riigivara munit-
sipaalomandisse taotle-
mine”, millega soovitak-
se Tartumaa Tervisespor-
dikeskuse varade üleand-
mist riigi poolt Rõngu 
vallale.

Tänaseks on ka El-
va linn, Rõngu vald ja 
MTÜ Klubi Tartu mara-
ton jõudnud kokkulep-
pele, et ühiselt asutatak-
se sihtasutus, millele ka 
Rõngu vald taotletavad 
varad edasi annab tasuta 
kasutusse loodava siht-
asutuse eesmärkide teos-
tamiseks.

Lugupidamisega
Aivar Kuuskvere, 

Rõngu vallavanem

VASTUKAJA

Uhkus ja ka ülbus 
olid suured ning 
nüüd istume 
oma riigieelarve 
kärbete raske 
koorma all ja 
püüame ellu 
jääda.
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17. veebruaril 45 
aastat tagasi Tartus 
sündinud, praegu-
se peedulase Juhani 
Püttsepa tegemistes 
on kokku saanud kir-
janduse-, rännu- ja 
loodusehuvi. Lastele 
kirjutamist peab ta 
oma hingemaaks.

Milvi Kapaun

Peedu suvekodu sai 
teie päriskoduks hilju-
ti?

Selle hoone vundament 
valati 1963. aastal, maja 
ehitas suvekoduks vana-
isa. Siin on minu lapsepõl-
vemälestused ja suveole-
mised. Kümmekond aas-
tat tagasi sain päriselt aru, 
et tahan linnast naasta siia 
lapsepõlvemaale päriselt. 
Möödunud aasta jaanuari 
lõpus olin suvila ümberehi-
tusega jõudnud niikauge-
le, et ööbisin esimest korda 
Peedu-kodus.

Vaatasin aknast välja – 
talvetorm lõhkus puid... 
Oli selline teistmoodi tun-
ne. Kui ma olin tolle tormi-
öö ära ööbinud, läksin El-
va ja panin ennast linna-
kodanikuna kirja. Olin siis 
6235. Elva inimene.

Elva linna kodanik 
olla on uhke ja hää?

Olin üllatunud, et mul-
le ei ulatatud lilli või kin-
gitust. See on ju suur asi, 
kui Elvasse elanik juurde 
tuleb! Linnavalitsuses öel-
di, et nad on mõelnud sel-
le peale, aga ei ole välja 
mõelnud. Soovitav, et nad 
kiiremas korras mõtleksid 
selle üle. Kui inimene tu-
leb Elvasse elama, peaks ta 
saama vähemalt Elva lin-
na logoga särgi. See oleks 
vahva!

Millest elvalasena 
puudust tunnete?

Elvas võiks olla üks kor-
ralik kohvik. Oleksin in-
tervjuu meelsamini rääki-
nud hubases kohvikus. El-
vas ei ole sellist kohta, ku-
hu kutsuksin oma külalise 
ja läheksime kohvi jooma. 
Olen joonud kohvi “Mäg-
ra majas” ja söönud maits-
vaid pelmeene Konsumi 
söögikohas, kuid jutlemi-
se kohad need päris ei ole. 
Konsumi müüjad on tutta-
vad, mul on seal meeldiv 
käia. See on nagu päeva 
kokkuvõte kui õhtul Tar-
tust tulen.

Sisseostud teete El-
vas?

Ma põhimõtteliselt ei lä-
he Tartus poodi. Käin El-
va Konsumis. Kui ma sinna 
sisse jalutan ja vaatan kõi-
ki neid imesid, mis nad sin-
na riiulitele on kokku kuh-
janud, siis mul meeled ra-
hunevad ja tunnen, et olen 
koju jõudnud. Minu mee-
lest on Elva Konsumi kau-
bavalik põnev. Tartus sel-
list poodi ei leia, kus selline 
assortii oleks. Kõige pare-
mas mõttes. Olen sealt ost-
nud ka kolm nukku. Nen-
dest nukkudest olen kir-
jutanud muinasjutu “No-
ra ja Dolly”, mis ilmus isa-
de unejuturaamatus “Rut-

Kirjutab ja hüüab hunti
JUUBILAR Kirjamees Juhani Püttsepp

tu tuttu”. See on tõestisün-
dinud lugu. Kunstnik Jü-
ri Mildeberg joonistas nen-
dest nukkudest portree, 
see on mul töölaual.

Olete nukuhuviline?
Võib-olla hoopis nukud 

on minuhuvilised. See on 
vastastikune, arvan. Ei ole 
nii, et minul on nukkude 
kogu. Ütleksin, et nukud 
on minu juures kodus.

Kes nukkudest on 
teie kodus kõige kauem 
elanud?

Vanemuisest pärit An-
ni. Tema oli lasteetenduse 
“Anni Manninen ei karda” 
osatäitja. See oli 1993. aas-
tal, töötasin siis Tartu las-
teteatris. Kui Anni oli oma 
rollid ära mänginud, jäi ta 
teatri lattu. Käisin laos ja 
Anni istus seal. Saime kau-
bale, tuli kaasa. Praegu is-
tub ta mul töö juures kon-
toris.

Tema on käinud koos 
Raido Rüütliga ka ümber-
maailmareisil. Minul jäi 
haiguse tõttu reis ära. Saat-
sin Anni enda asemel. An-
nil juhtus aga Austraalias 
õnnetus. Kukkus aborigee-
nide maa auklikul maasti-
kul sõitvas autos peadpi-
di bensiinipaakide vahe-
le. Nägu oli täitsa katki. 
Raido sidus tal katkise näo 
teibiga kinni. Käis Estonia 
teatris parandusel. Nagu 
inimenegi pole pärast sel-
list matsu endine, nii ei ole 
Anni ka. On muutunud tõ-
sisemaks.

Millega praegu tege-
lete?

Olen ajakirja Looduse-
sõber toimetaja ja korral-
dan Rohelise Värava ajale-
he ja portaali tööd.

Minu põhitöökoht on 
Eesti Maaülikoolis, kus 
olen loodusteaduste koo-
li kuraator. See tähendab 
Tartumaa gümnaasiumi-
õpilaste harimist. Minu 
õpilaste hulgas on ka kaks 
väga tubli Elva poissi Kristo 
Ilves ja Edvin Põlgast. On 
ka Nõo õpilasi. Need tub-
lid lapsed käivad ülikoolis 
uurimas, kuidas teadust te-
hakse ja mina olen seal siis 
see vahemees.

Tartu ülikooli stipen-
diaadina teen raamatut 
Tartu levimuusika päeva-
dest. Tegemisel on veel 

raamat Tartumaa juubeli-
laulupidudest. ETV-le val-
mib Mulgimaa teemaline 
dokumentaalsari, mis jät-
kab telesaate “Võrust Val-
gani” tegemisi. Mulgikeel-
set teksti loeb näitleja Lem-
bit Eelmäe. Võtted on lõp-
penud, käimas saate kok-
kupanek.

Lõuna-Eesti murde-
keeled on teile süda-
melähedased?

Mulgi keel on mulle lä-
hedasem. Ema on pärit 
Helme kihelkonnast Tõrva 
lähedalt. Kui bussiga maa-
le sõitsime, hakkas ta peale 
bussist väljumist kõnelema 
mulgi murdes. Võru keelne 
jutt on mul tulnud selle na-
pi mulgi murde pealt. Mul-
gi murden om mul kõnele-
misel tuu hädä, et tuu om 
segi võro murdega ja seto 
murdega ja sis ole ma ise 
sinna juurde kudanu viil 
ütte-tõist.

Teid kutsutakse ka 
Hunt Kriimsilmaks. 
Kas metsakutsad teie 
hundiulgu ka aktsep-
teerivad?

Minu suhtlemised hunti-
dega on olnud ühepoolsed. 
Olen käinud oma sõbra Il-
mar Rootsiga neid kutsu-
mas, hüüdmas. Nad ei ole 
mulle vastanud. Arvan, et 
hundi moodi ulumist peab 
õppima kaua. Mina olen 
seda õppinud ja proovinud 
hunti kutsuda paar-kolm 
aastat.

Kas Hunt Kriimsilm 
Metsatöllu muusikat 
ka kuulab?

Vend kinkis mulle an-
sambli “Metsatöll” plaadi. 
Palju kuulanud ei ole. Ku-
na minu töö on pidevalt 
suure mürgli sees, olen sel-
lest väsinud. Kuulan palju 
jazzmuusikat.

Kuidas puhkate?
Puhkus võib olla viis mi-

nutit autos, kui sõidan vast-
ilmunud teost viima kelle-
legi, kes on aidanud. Või 
sisenemine Elva Konsumi 
riiulite vahele. Puhkus on 
ka see, kui astud uksest 
välja ja seal on põõsas, mit-
te betoon. Ja taevas on tä-
hed, mitte tänavalaternad. 
Puhkus tuleb sinusse ise. 
Selles suhtes elame siin El-
vas õnnelikus kohas.
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� 2. veebruaril kohtusid 
Elva gümnaasiumi ko-
danikuõpetuse õppijad 
Riigikogu liikme ja eks-
ministri Liia Hänniga, 
kes pühendas lõviosa 
oma esinemisajast riigi 
poliitilise süsteemi, 
riigijuhtimise, valimis-
seaduse nüansside ja 
põhiseaduse selgita-
misele.

� 30. jaanuaril toimus 
Sinilinnus Elva linna 
laste lauluvõistlus. 
5-7aastasi laululapsi 
esindavad maakonna-
võistlusel Hanna Mets, 
Charles Vilmann ja Erki 
Tarro, 8-10aastastest 
said edasi Eliisa Kõiv, 
Marin Jõgi ja Mooris 
Stepanov, 11-13aasta-
seid laululapsi esin-
dasid Kerli Kõiv, Luisa 
Värk, Sven Oras ja 
Ringo Kallas. 14-16aas-
taste hulgast olid tublid 
Kristi Papitalo, Merilyn 
Lääne ja Taavi Raidma.

� Tartu Ülikooli Psüh-
hiaatriakliinik korraldas 
19. jaanuaril Elva alg-
koolis teabepäeva “Mis 
on koolilapsel muret?”. 
Ürituse viis läbi dotsent 
Lembit Mehilane.

� Bistroos maksis hee-
ringakilo 17.50.

Kuna jakuuditar 
Matr jo na Tatari-
nova tuli Eestis-
se eelkõige oma 
kuulsa kaaslinla-
se, kautšuki leiuta-
ja Ivan Kondakovi 
pärast, kes on mae-
tud Elva kalmistule, 
siis seadis ta sam-
mud kohe Tartu-
maa Muuseumi.

Anneli Aan

Tartus oli Matrjona 
Tatarinova (pildil) ju-
ba kohtunud Tullio 
Ilometsaga, kes eestlas-
test kõige enam tunneb 
Ivan Kondakovi elulugu. 
Varem olid Kaljola Kirt 
ja Mart Kriit muuseumi-
töötajatena pidanud sidet 
Viljuiski muuseumiga Ja-
kuutias. Nüüd saabus esi-
mene saadik tuhandete 
kilomeetrite tagant.

Matrjona Tatarinova 
ei ole muuseumitöötaja, 
kuid ta on seotud kõrg-
kooliga, kus on kateeder, 
mis valmistab ette meie 
mõistes muuseumipeda-
googe.

E t nopedagoog i l i s t 
tööd on juba kümme aas-
tat tehtud. Kooliõpilaste-
le on kolme keskkooli ja 
ühe gümnaasiumiga lin-
nas valmistatud õppema-
terjalid, mis tugevdavad 
teadmisi kodukandi loo-
dusest, ajaloost ja kultuu-
rist. Identiteeti kinnitab 
ka järjest kasvav kohali-
ku keele kasutamine. Ja-
kuudi keel on autonoom-
ses regioonis üheks amet-
likult kasutatavaks kee-
leks ja inimesed räägivad 
emakeeles üha enam lin-
nadeski. Koolides on kor-
raldatud süvaõpe ajaloos, 
bioloogias ja keemias. 
Maailmamajandust sil-
mas pidades on program-
mi lülitatud hiina keel. 
Igal koolil on oma kooli-
muuseum.

Matrjona Tatarinova 
läkitati Eestisse kui piir-
konna innovatsiooniga 
tegelev ametnik.

Meeleldi ja siira vai-
mustusega jutustas ta as-
jadest, mis tema maal 
hästi edenevad.

Jakuutia on suur, loo-
duse poolest väga kaunis 
ja maavarade poolest vä-
ga rikas maa.

Viljuiski linnale on ni-
me andnud suur ja kii-
revooluline jõgi, millest 
võib püüda inimese-pik-
kusi kalu, keda varem 
peeti sobilikuks kingi-
tuseks kuningatele. Re-
gioonis on ka palju kala-
rikkaid järvi. Tervel maal 
on tuntud laulvad liivad. 
Leidub veel rohkesti ša-
maane ja laulikuid, kes 
võivad esitada kohapeal 

sündivaid laule lausa pik-
ki tunde. Oma eeposki on 
olemas. Kogu rahvas on 
osav käsitöös, mida meil 
oleks õigem kunstiks ni-
metada. Aga männid on 
lühemad kui meie män-
nid ja külma võib praegu 
alla 40 pügala olla. Tal-
veaeg kestab seal ühek-
sa kuud ja lühike suvi 
kulub kiirele heinateo-
le. Piirkonnas elab met-
sikuid hobuseid, varem 
oli ka põhjapõtru. Põl-
lud kasvatavad head saa-
ki ka keemiat kasutama-
ta. Külm võib küll viljad 
võtta. Tsaariajal oli see 
kant tuntud kui trellide-
ta vangla.

Viljuiski linnal on sel 
aastal 375. sünnipäev. 
Peo-plaanide hulka on ar-
vatud ühele tänavale Ivan 
Kondakovi nime andmi-
ne. Edaspidi on plaanis 
selle tänava äärde väl-
jakule ka kuulsa keemi-
ku ausammas püstitada. 
Matrjona Tatarinova pa-
lus meie muuseumil ter-
vitused ka Elva gümnaa-
siumile edasi anda. Nüüd-
sel internetiajastul oleks 
hea nii siinse muuseumi 
kui ka kooliga koostööd 
arendada, ühiseid pro-
jekte ette võtta. Eriti suur 
huvi oleks viljuiskilastel 
bioloogia- ja keemiaõpe-
tajatega kontakt saavuta-
da. Vene keelel oleks va-
hendav roll.

Kõige olulisem käik 
siin linnas oli Matrjona 
Tatarinoval muidugi El-
va kalmistule Ivan Konda-
kovi hauale. Ta ehtis end 
rahvuslike ehetega, mis 
on ühtaegu kaitseks mõel-
dud, ja puistas Kondakovi 
hauale kodukohast kaasa 
võetud mulda.

/Ivan Kondakov sün-
dis kasaka pojana Viljuis-
ki linnas Jakuutias 1857. 
aastal ja suri Elvas 1931. 
Kõik faktid tema eluloos 
pole veel selged ja vajavad 
uurimist.

Ta olevat olnud Viljuis-
ki rikkaima mehe poega-
dest vanim. Neli poega 
saanud kõrgelt haritud. 
Üks vendadest oli õppi-
nud Tartus veterinaariks. 
Ivan Kondakov elas El-
vas oma suvilas, mis asus 
nn professorite linnaosas. 
Kui leitaks veel esemeid 
või dokumente (ka mäles-
tusi), mis oleksid seotud 
Kondakovidega, oleks see 
ime./

Kaugelt tulnud külaline käis 
Kondakovi haual

Hariduselt botaanik-ökoloog, üheksas ametis tegutsev 
Juhani Püttsepp Peedul koduväravas koos Saku, Lully 
ja Annikaga. Foto: Ingmar Muusikus
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Norras Folldal toimunud 
Põhjamaade noorte meistri-
võistluste teisel päeval, 30. 
jaanuaril toimunud suusa-
hüppevõistlustel võitis Ees-
ti koondislastest pronks-
medali Siim-Tanel Sam-
melselg. 75,0 ja 76,5 meet-
rised hüpped andsid kok-
ku 230,2 punkti. 12-aas-
tane Kristjan Ilves saavu-
tas 68,5 ja 66,5 meetri pik-
kuste hüpete ja 187,4 punk-
tiga tubli 11. koha. Kaksik-

võit läks Soome, parimad 
olid Jarkko Määttä (79,5m 
ja 77,0m; 247,7 punkti) ja 
Antti Määttä (78,0m ja 
77,5m; 243,0).

Viimasel võistluspäeval 
tuli Eestile pronksmedal 
meeskondlikes suusahüpe-
tes. Võistkond koosseisus 
Kaspar Kala, Han-Hendrik 
Piho, Kristjan Ilves ja Siim-
Tanel Sammelselg saavu-
tasid kolmanda koha Nor-
ra esinduse järel. Põhja-

maade noortemeistriks tu-
li Soome.

Eestlaste pikimad õhu-
lennud – 71,5 ja 76,5 meet-
rit tegi Siim-Tanel Sammel-
selg. Eesti meeskonna pa-
remuselt teine oli Kristjan 
Ilves 73,5 ja 70,0 meetriste 
hüpetega. Ka meeskondli-
kul võistlusel tegi päeva pi-
kimad hüpped – 81 ja 80,5 
meetrit individuaalvõist-
luste parim Jarkko Määttä. 

EPP

Eesti Koolispor-
di Liidu saalijalg-
palli meistriliiga fi-
naalvõistlustel võit-
sid Elva gümnaasiu-
mi jalgpallipoisid 6.-
9. klasside arvestu-
ses esikoha.

Marek Naaris

Saalijalgpalli meistri-
liiga jalgpalliturniir koos-
nes kolmest etapist. Esime-
ne, Tartu maakonna voor 
toimus 20. jaanuaril Elva 
gümnaasiumis. Elva pois-
te vastasteks olid Kolkja, 
Puhja, Nõo, Rõngu, Võnnu 
ja Luunja kool. Võistlus toi-
mus kahes alagrupis. Ala-
grupi mängudes võitsid El-
va poisid Nõo võistkonda 
5:0 ja Võnnu poisse 8:1.

Poolfinaalis mindi kok-

ku Kolkja Põhikooliga ja 
saavutati kindel 5:1 võit. 
Finaalis võideti Nõo güm-
naasiumi 6:0. Turniiri pa-
rimaks mängijaks valiti El-
va jalgpallur Rando Kuus.

Järgmine etapp toimus 
Valgas 29. jaanuaril. Osa-
les viis Lõuna-Eesti kooli – 
Tartu Vene Gümnaasium, 
Tartu Kommertsgümnaa-
sium, Valga Vene Gümnaa-
sium, Nõo Reaalgümnaa-
sium ja Elva Gümnaasium.

Esimeses mängus võitsid 
elvalased Tartu Vene Güm-
naasiumi poisse 2:1. Teine 
kohtumine oli Nõo poiste-
ga ja saavutati võit tulemu-
sega 2:0. Kolmandas koh-
tumises Tartu Kommerts-
gümnaasiumi poistega oli 
mängu tulemuseks võitlus-
lik viik 0:0. Viimases män-
gus pidid Elva gümnaasiu-

mi õpilased kahjuks vastu 
võtma 1:2 kaotuse Valga 
Vene Gümnaasiumi pois-
telt. Kokkuvõttes andis see 
teisel etapil 2. koha, mis oli 
piisav pääsuks finaaltur-
niirile Viljandisse.

Eesti parim kool saali-
jalgpallis selgitati 5. veeb-
ruaril Viljandi Spordihoo-
nes. Finaalturniiril osale-
sid Jüri Gümnaasium, Kad-
rina Keskkool, Saaremaa 
Ühisgümnaasium, Viljan-
di Paalalinna Gümnaasium 
ja Elva Gümnaasium. Kõik 
võistkonnad mängisid oma-
vahel korra läbi. Esimene 
kohtumine oli Elva poistel 
Viljandi Paalalinna Güm-
naasiumi võistkonnaga ja 
see mäng võideti pingelises 
heitluses 4:3. Kindlamalt 
võideti Jüri Gümnaasiu-
mi, tulemuseks 3:1. Seejä-

rel purustati Kadrina Kesk-
kool skooriga 7:2. Enne vii-
mast kohtumist olid Elva 
gümnaasiumi kasvandikud 
taganud juba endale meist-
riliigas tiitlivõidu ja viima-
ses mängus lasti “jalg na-
tuke sirgeks”, mistõttu tuli 
tulemusega 2:3 vastu võt-
ta kaotus Saaremaa ühis-
gümnaasiumilt. Elva güm-
naasiumi parimaks mängi-
jaks tunnistati finaaletapil 
Evert Soonberg.

Võidukas meeskon-
nas mängisid Arvo Käkk, 
Rando Kuus, Andre Käos, 
Kaarel Tinn, Raido Kuus, 
Evert Soonberg, Joosep 
Roosaar, Oliver Käkk ja 
Romario Siimer.

Treenerid on Veiko Haan 
ja Laur Nurme.

Eelmisel nädalavahe-
tusel Poolas Zakopanes 
toimunud kontinentaal-
karika (COC) võistlus-
tel HS 134 mäel tuli Il-
limar Pärn 93 meetrise 
hüppega 30. kohale. Tu-
lemusega tagas Illimar 
Pärn pääsu Libereci maa-
ilmameistrivõistlustele. 
7. veebruaril tugeva tuu-
le ja vihmasaju tõttu ära 
jäänud võistlused peeti 
järgmisel päeval, toimus 
ainult üks võistlusvoor. 
Üllatusvõidu saavutanud 
slovakkia hüppaja Tomas 
Zmoray tegi 110,5 meet-
ri pikkuse õhulennu. Tei-
ne oli tšehh Borek Sedlak 
(108 m), kolmas oli 
Marcin Bachleda (107,5 
m) Poolast.

Tõnis Kartau hüppas 
81 meetrit ja sai 83 tule-
muse kirja saanud hüp-
paja hulgas 66. koha. Eel-
misel nädalal osales Tõ-
nis Kartau ka juuniori-
de MM-il Strebske Plesos, 
kus tuli leppida koha-
ga seitsmendas kümnes. 
Eesti koondislased Tõnis 
Kartau ja Kairo Sillaste 
hüppasid mõlemad HS 
100 mäel 71 meetrit. Pa-
remad stiilipunktid and-
sid Kartaule 69. koha. 
Sillaste oli 70. Juuniori-
de maailmameistriks tuli 
93 ja 98 meetri pikkuste 
hüpetega 253 punkti tee-
ninud austerlane Lukas 
Möller. 

EPP

LÜHIDALT
Pärn võistleb MM-il

FC Elva II võitis 7. 
veebruaril Tabiveres toi-
munud Sõbrapäeva saali-
jalgpalliturniiri.

Esimest korda klu-
bi ajaloos oli FC Elva II 
meeskond võidukas saali-
jalgpalliturniiril. 

Alagrupi esimeses 
mängus saavutati võit 
meeskonna Võta Välja 
(FC Fauna) vastu tule-
musega 4:2. Väravad lõid 
Taavi Lassmann, Tar-
mo Kerro, Karl Bussov ja 
Martin Raid.

Raske mäng AC Testiga 
lõppes tänu Karl Bussovi 
mängu lõpus löödud vä-
ravale viigiga 1:1.

Alagrupi viimases 
mängus kohtuti eelmised 
mängud kaotanud HTG 
meeskonnaga. Tasavägi-
ses kohtumises õnnestus 

elvalastel Simmo Suis-
te viimasel mänguminu-
til löödud väravaga mäng 
võita 3:2. Eelnevad vära-
vad lõid Kerro ja Bussov. 
Poolfinaalmängus FC 
Warrior II vastu vormis-
tas Elva meeskonnale 42 
sekundit enne lõpuvilet 
võiduvärava 2:1 mängiv 
treener Marek Naaris.

Finaalmängu Pärnu 
võistkonnaga FC Linnu-
gripp võitis FC Elva II Ma-
rek Naarise löödud vära-
vatega 1:2. Elva mees-
konnas mängisid Kauri 
Käos, Martin Raid, Karl 
Bussov, Tarmo Kerro, 
Taavi Lassmann, Simmo 
Suiste, Sass Suiste, Karl-
Tõnis Laks, Mart Kaur ja 
Marek Naaris. 

EPP

Elva vutimehed võitsid 
Sõbrapäeva turniiri

Elva poisid tulid 
Eesti meistriks 
saalijalgpallis 

Norra hüppemäelt 
pronksmedal Elvasse

7. veebruaril toimus 
Kohtla-Järvel Eesti Uju-
misliidu Noortesarja tei-
ne etapp.

Kahel distantsil võis-
telnud Cevin Anders 
Siim saavutas 1997. aas-
tal sündinud poiste va-
nusegrupis 50 m liblik-
ujumises isikliku rekordi-
ga 35,46 esikoha ja 100m 
kompleksis samuti isikli-
ku rekordiga 1.21,68 tei-
se koha.

Nende tulemustega 
kindlustas ta osalemisõi-
guse 1. juunil Keilas toi-
muvale sarja finaalvõist-

lusele, kus võistleb neljal 
distantsil – 50 m vabalt, 
50m selili, 50m liblikat 
ja 100 m kompleksujumi-
ses. Lõppvõistlusel osa-
levad eeletappidelt igast 
vanuseklassist 16 edasi-
pääsenut.

9. aprillil Sillamäel 
toimuval ujumissarja kol-
mandal etapil on Siimul 
võimalik oma rekordeid 
veelgi parandada ja püü-
da finaalikohta ka rinnu-
liujumises. 

EPP

Cevin Anders Siim ujus rekordeid

Elva karikasarja II 
etapp suusatamises toi-
mus 5. veebruaril Tartu-
maa tervisespordikesku-
ses. Distantsi pikkus 3,5 
km.

M-N 11 (1998.a.s ja 
nooremad): Oliver Kütt 
13,07; Johannes Sikk 
13,23; Robin Sarapuu 
13,39; Mihkel Unt 14,25; 
Rain Sülla 19,44.

M-N 12 (1997): Karl-
Sikfrid Margus 14,05.

M-N 13 (1996): Karl 
Ernst Saal 11,30; Peeter 
Kompus 12,37; Mari Tu-
vikene 14,56.

M-N 14 (1995): Kaius 
Loos 10,16; Talis Põlgast 
11,32; Madis Lehtoja 
16,29.

M-N 15 (1994): Kait 
Kompus 10,52; Riho Sül-
la 14,25.

M-N 18 (1991-1992): 
Verner Lessing 9,27.

M-N 20 (1989-1990): 
Mikko Maier 8,38.

M-N 40 (1968-1959): 
Gunnar Aasmäe 9,20; 
Toomas Kütt 13,07 (sõitis 
pojaga koos).

M-N 50 (1958.a.s ja 
vanemad): Rein Pedaja 
11,10.

Elva karikasari suusatamises
Elva kilvarid 
maakonna 
talimängudel

Tartumaa talimän-
gudel saavutasid Elva 
mälumängurid Ülo Hal-
jasorg, Kaarel Pender, 
Rein Pender ja Andres 
Lensin üheteistküm-
ne võistkonna hulgas 
viienda koha. Esikoha 
võitis Tähtvere I mees-
kond. Parimad kilvarid 
selgusid jaanuari kuu 
jooksul läbi viidud kol-
me mänguvooru kok-
kuvõttes. 

EPP

Saalijalgpalli meistriliiga võidumeeskond: Joosep Roosaar (paremalt), Evert Soonberg, Rando Kuus, Kaarel Tinn, 
Raido Kuus, Andre Käos, Arvo Käkk ja treener Laur Nurme. Foto: erakogu
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Kasumetsa küttekontor müüb 
küttepuid kojutoomisega. Tel. 
734 9800, 529 2305

Müüa ehituslik saematerjal 
(lauad, prussid) ja pikad kütte-
pinnud. 515 5025

Müügil suusad, saapad, side-
med, uisud. 504 5909; 5661 
9247, Valga mnt 1A

Müüa toored küttepuud (30-50 
cm). 513 2927

Müüa kuiv ja toores küttepuu 
kohaletoomisega. 525 1588

Lõhutud küttepuud, kuivad/
toored. Võimalik tellida erine-
vaid pikkusi. info.heizung@hot.
ee Tel. 511 3543

Müüa kuivad kasepuud 40 cm 
500 kr m³. 517 7394

Kuivad kase-kaminapuud 40 
cm, 1 m³ 600 kr. 5843 3039

Müüa puitbrikett kojutoomisega 
2100 kr/tonn. 506 6684

Elva Hinnapommis soodsaima 
hinnaga CD ja DVD-d ja raama-
tud – Kaika Laine 1 ja 2 osa. 3. 
osa tulekul.

Müüa höövel- ja saematerjali. 
Info tel 504 9180

Teostame puidu kuivatus- ja höö-
veldusteenust. Info tel. 504 9180

Arvestite, boilerite paigaldus, pu-
hastus, santehnilised tööd. 5356 
1167

Lumetõrje teenus. 529 1979

Ehitusprahi äravedu. 513 2927

Metallitööd. 521 2470

Paksust metallist saunaahjud. 
515 7625

Plaatimis- ja santehnilised tööd, 
saunade ehitus. 5399 1106

OÜ Nikpo teeb katlamajade, küt-
tesüsteemide, maaküttesüstee-
mide ja santehnilisi töid. Garantii. 
506 8509

Starterite, generaatorite remont. 
Hüdrovoolikud ja tarvikud. 529 
1979; 730 3607

Võimalik rentida Bronto 18 korv-
tõstukit, tõstekõrgus 18.20. Tel. 
552 0680

Veoteenus konteinerkalluriga 6 
tonni. 5354 2335

Kodutehnika äravedu. 513 2927

KTR.Metsatööd OÜ pakub tööd 
saemeestele, varustus firma 
poolt. 5557 5348

Otsin töömeest metsa puid te-
gema. 507 2205

Hea korter Elvas. 5556 4040

Müüa 1-toal. korter Puhjas. Tel. 
529 1558

Müüa 4-toaline renov. korter 
Rõngus. Uus köögimööbel koos 
tehnikaga, vannitoas pesumasin 
jne. Hind 650 000.-. 529 1558

Üürile anda 1-toal. ahiküttega 
korter Elvas. 503 2954

Välja üürida osal. möbl. 2-toal. 
korter Kirde tn. 525 8756

Üürile anda 3-toal. mugavuste-
ga korter Elvas. 515 5056

Üürile anda erinevate suuruste-
ga garaažiboksid või laoruumid 
koos asfalteeritud platsiga. 503 
2954

Müüa garaaž Õuna tn. 5347 
6269

Võtmekimp 4 võtmega rõnga 
küljes. Kaotatud ilmselt 5. või 
6 veebr. Leiutasu eest teatada 
5656 6155.

SIGLINDA TABO
Avaldame sügavat kaastunnet 
Polina Terale perega kalli ema 

surma puhul.
Koolikaaslased X lennust

Südamlik kaastunne 
Polinale perega ema
SIGLINDA TABO

surma puhul.

Perekond Põder

Kõigepealt tehak-
se selgeks, et arvu-
ti ei sõima ega löö, 
mistõttu ei tasu teda 
karta.

Mare Nõmmik

Elva linnaraamatu-
kogu avalikus interneti-
punktis on saanud hoo sis-
se kesk- ja vanemaealiste 
20-tunnine arvutikursus 
VirtuaalJuhan, mille raa-
mes kogub teadmisi juba 
kaheksas arvutihuviliste 
grupp. Internetipunkti ar-
vutite taha mahub õppima 
seitse inimest.

Sotsiaalministeerium 
toetab projekti 70 960 
krooniga ning linn lisab 
omalt poolt 4200 krooni. 
Kursusel osalejal endal tu-
leb maksta 100 krooni, ehk 
viis krooni ühe tunni eest. 
Kursuslased on seda hinda 
väga soodsaks pidanud.

Eelnimetatud projek-
ti raames saab arvutikooli-
tust veel üheksaski grupp, 
nii et huvilistel tasub rek-
laami jälgida.

Kursuse juhendaja Su-
lev Leiti sõnul täitusid gru-
pid eelmisel aastal paari 
päevaga, kuid nüüd on ju-
ba märke sellest, et arvuti-
õppe vajadus hakkab vähe-
nema – nähtavasti on ena-
mus huvilisi juba kursuse 
läbinud.

Leit ütles, et ta arvestab 
kursuse läbiviimisel osale-
jate taset ja soove ning pa-
kub teadmisi arvuti algõp-
pest kuni suhtlemiseni in-
terneti vahendusel. Õpi-
takse arvutiga ümberkäi-
mist, arvutihiire kasuta-
mist ning teksti trükkimist 
ja salvestamist. Harjuta-
takse ka interneti kasuta-

mist ja e-teenuste kasuta-
mise oskust, õpitakse re-
gistritest leidma enda koh-
ta käivaid andmeid, samu-
ti seda, kuidas otsida kaar-
dilt üles enda kinnistu ja 
kuidas lasta arvutil enda-
le ajalehte ette lugeda. Vii-
mane on eriti oluline puu-
dega inimestele.

Leit lükkas ümber arva-
muse, et vanadel inimes-
tel tekib kursustel rohkem 
raskusi.

“Vanus ei tähenda siin 
mitte midagi, see on eks-
lik arvamus, et vanemad 
inimesed hakkama ei saa. 
Vanim osaleja on olnud 80 
aasta ringis ning tema sai 
hakkama küll, häda ei ol-
nud midagi,” rääkis Leit. 
“Vaja on ainult asjaga te-
geleda, sest aju areneb igas 
vanuses. Aju elaks kasvõi 
kolmsada aastat, kui ainult 
keha vastu peaks.”

Kursuslastel on 
erinevad soovid

“Kursuslastest on üle 
poole neid, kes pole varem 
arvutiga kokku puutunud, 
paljudel on ka arvutihirm, 
aga kuna arvuti ei sõima 
ega löö, läheb see kiires-
ti üle,” rääkis Leit. “Samal 
ajal tulevad varem arvuti-
ga kokku puutunud inime-
sed uusi teadmisi omanda-
ma või nõu küsima.”

Leit kinnitas, et arvuti-
kursusel on võimalik ala-
ti midagi uut pakkuda, sest 
arvuti kasutamise võima-
lused arenevad kiiresti. 
Nii on 2008. aasta kevadel 
kirjutatud projekti tulnud 
juurde juba uued asjad.

Kursuslased Eevi Volmer 
ja Imbi Nõmm on arvutiga 
juba ammu sina peal. Ne-
mad ongi tulnud siia tead-

misi ja oskusi juurde han-
kima ning nõu küsima.

Volmer peab kursuse 
kõige suuremaks plussiks 
paindlikkust, sest juhenda-
ja arvestab igaühe sooviga 
ja on valmis küsijale kan-
natlikult selgitama, mida 
ja kuidas teha, senikaua, 
kuni inimene ise kõigest 
aru saama hakkab.

Asja on tõsiselt ette võt-
nud ka päris algajad, nen-
de hulgas Elli Aus, kes po-
le varem arvutiga kokku 
puutunud ja kel ei ole ko-
dus veel oma arvutitki. Esi-
algu oli tal arvuti ees küll 
hirm, aga eks harjutamine 
tee meistriks. Nüüd leiab 
ta, et arvuti on üks väga 
vajalik asi.

“Kuna tegelen käsitöö 
juhendamisega, on mul va-
ja palju materjali hankida 
arvuti abil. Olen nelja tun-
niga suutnud juba niipalju 
õppida, et tellisin käsitöö-
ringile ajakirju,” rõõmus-
tas Aus. “Olen juba ka in-
ternetipanka kasutanud.”

Aus, kes seni pidi lapsi 
paluma, et nad aitaks ar-
vutis teha, mis vaja, saab 
nüüd juba ise hakkama.

“Ostan kindlasti ka en-
dale arvuti, vaatan, kust 
saab odavamalt. Kursuselt 
saadud teadmisi ma niisa-
ma seisma ei jäta ega unus-
ta,” lubas Aus.

Leiti sõnul ongi oluline 
kursusel õpitud teadmis-
te kinnistamine kodus. Kel 
kodus arvuti puudub, see 
saab käia internetipunktis. 
Tema arvates on praegu 
arvuti muretsemiseks üs-
na soodne aeg, sest arvuti-
te hinnad on kõvasti alane-
nud, korraliku kasutatud 
arvuti võib Tartust soetada 
umbes 2000 krooniga.

VirtuaalJuhan õpetab 
arvutit kasutama

KURSUS Vanemaealised toob 
arvutikursustele huvi ja praktiline vajadus

Elli Ausi edaspidises töös ja tegevuses on arvutil tähtis roll. Foto: Mare Nõmmik

13.-15. veebruaril osa-
leb Elva puhkepiirkond 
SA Tartumaa Turismi 
messiboksis juba 18. kor-
da Tallinnas toimuval 
Eesti suurimal rahvusva-
helisel turismimessil Tou-
rest 2009.

Tartumaale eraldatud 
69 ruutmeetrisele pinna-
le peavad lisaks SAle Tar-
tumaa Turism ära mah-
tuma 7 kaaseksponen-
ti ja 9 muuseumi, teiste 
hulgas ka Elva puhkepiir-
kond, mis tänavu on es-
makordselt kaasanud ka 
Tartumaa muuseumi.

“Kuna meile tuli mes-
sipakkumine majandusli-
kult väga keerulisel ajal, 
siis osaleme suhteliselt 
passiivselt, mis tähendab, 
et saadame messile ainult 
oma muuseumi tutvusta-
vad materjalid, kuid ise 
ei osale,” ütles Tartumaa 
muuseumi direktor Kai-
do Orula. “Oleme messil 
esindatud kui Elvas asuv 
riiklik kultuuriasutus, 
mis teeb koostööd Elva 
puhkepiirkonnaga.”

Tartumaa Turismi 
messiboksis reklaami-
vad end veel Fortest Rei-
sid, Tartu Hotell, Hotell 
Dorpat, Tartumaa Aren-
dusselts ning esmakord-
selt ka Villa Margaretha. 
Muuseumidest on kaa-

satud Eesti Rahva Muu-
seum, Tartu Mänguas-
jamuuseum, Tartu Üli-
kooli Ajaloomuuseum, 
Eesti Spordimuuseum, 
Tartu Linnamuuseum, 
Antoniuse Gild, Emajõe 
Lodjaselts, Eesti Põlluma-
jandusmuuseum ning SA 
Alatskivi Loss.

Tartumaa pinnal peaks 
põnevat tegevust veelgi 
jaguma: Dorpat SPA de-
monstreerib messil mas-
saažitooli; Eesti Põllu-
majandusmuuseum küp-
setab ja pakub kohapeal 
värsket leiba, mille kõrva-
le pakutakse Peipsiveere 
hapukurke. Emajõe Lod-
jaselts õpetab köit punu-
ma ning toredat meele-
olu tekitab lõõtsamuu-
sik Asso Int. Huvitavaid 
tegevusi pakuvad ka tei-
sed muuseumid ning vär-
vi lisavad Antoniuse Gil-
di käsitöömeistrite ning 
SA Tartumaa Turismi 
keskaegsed kostüümid ja 
Alatskivi lossipreilide uh-
ked kleidid.

Kuna Tourestiga samal 
ajal leiab aset Tartu Ma-
raton, siis on spordihuvi-
listel võimalik kaasa ela-
da ka messihalli suurel 
ekraanil näidatavale ma-
ratonile. 

EPP

Kui tellitud ajaleht Elva Postipoiss laupäeval postkastis ei ole, andke sellest 
toimetusele teada tel. 730 9899 (E-N) või e-mail  epoiss@kodu.ee

Elva puhkepiirkond sõidab messile
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ELVA KAUBANDUSKESKUSES

ELVA KAUBANDUSKESKUSES ja ARBIMÄEL

VÄIKESE TAKSI 
PÄEVAD

kuni 15. veebruarini

NÄDALALÕPU SOODUSHINNAD
NELJAPÄEVAST PÜHAPÄEVANI

Alma jogurt 150g (erinevad maitsed) 5.50 3.70 kg/24.66
Kiirnuudlid Taste of Asia 85g (erinevad maitsed) 7.90 4.90 kg/57.64
Sai Viljakas rukkihelvestega 390g 18.40 11.90 kg/30.51
Hommikuhelbed Kelloggs Chocos 250g 33.90 20.90 kg/83.60
Pesupulber Persil Sensitive Color 4kg 205.- 139.- kg/34.75

Uus valik RÕIVAID
JA JALATSEID!

www.merkus.eereklaamid visiitkaartidest valguskastideni

kujundus, värviprint,

visiitkaardid, lamineerimine,

laserkoopiad, kammköide.


